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Referat 
Bestyrelsesmøde i TFE bestyrelse den 2024.03.18 
Til stede: Vivi Thorndal (VT), Jonas Gindesgaard (JG), Lars A. Jacobsen (LJ), Sofie Kock Jensen (SKJ), Aase 
Møller (AM), Thomas Pedersen (TP, referent), Dorthe Dugbæk (DD, efterskole), Julie Farlov (JF), Vibeke 
Lemming Høy (VH), Pernille Thestrup (PT), Martin Brask-Holm (MBH), Dennis T. Rasmussen (DTR), 
Pernille Kallehave (PK), Kiss Nielsen (KN). Christina Pagh deltog under punkt 2.  
Fraværende: Lenette Bendtsen (LB). 
 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendt 
 

2.  Gennemgang af regnskab med revisor 
Protokollat og årsrapport i udkast gennemgået. 
Hovedtal og nøgletal gennemgået. 
Blank påtegning. 
Overskud på ca. 613.000 kr. 

 
 

3. Nyt fra… herunder elevsituation 
a. Formanden (VT) 
Deltaget i vurdering af nyt hus (værdi). Bundet af at skulle have fast husleje iht reglerne. 
Har deltaget i møde i børnehaven ift situation med opsigelser. 
Afholdt LUS med LJ. Aftalt datoer for LUS med afdelingsledere. 
Afholdt møde med forældre til kommende børnehaveklasse. Fik mange gode spørgsmål. 
 
b. Børnehave (PKA) 
pt. 37 børn. Per 1. april-2024: 38 børn. 
Har venteliste til 2023, til 2024, til 2025 + 2026. 
Ansat 2 nye og ansat 2 medhjælpere som var vikarer. Er fuldt bemandet nu. 
Der er en god stemning. 
 
b. Friskole, SFO (PT) 
Elever: 194 pr. 1 april. 
Har haft mange optagelsessamtaler. Stort set alle der henvender sig har hørt godt om os. 
Har holdt MUS med næste alle medarbejdere. 
 
c) Efterskole (JG) 
89 elever. Fyldt til kommende skoleår. Optager 92. 
Har været på Skitur hvor næsten alle blev ramt af roskilde-syge. 17 elever kom ikke hjem 
med den planlagte bus, da de var for syge. De kom hjem senere. 
 
Har haft liniefags forestilling. Gik godt. 
Glæder sig til efter påske hvor de store ture ligger. 
Har afholdt MUS med de fleste medarbejdere. 
 
d) Forældrerepræsentanter (DD) 
DD giver udtryk for, at skolen har klaret ski-turs udfordringerne virkeligt godt, særligt set i 
lyset af, at lærerne også blev syge. 
 
Skulle der være en nedskrevet politik omkring elever med flydende køn? Så ved alle, hvad 
de skal forholde sig til. Som det er nu, bestemmes værelseskammerat af biologisk køn. 
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Skolen følger løbende debatten, følger efterskoleforeningens råd og deltager løbende i 
seminarer om emnet. Godt forslag at lave nedskrevne retningslinjer. Det er en relevant 
problemstilling for alle afdeling i skolen. Værdi-grundlaget tager allerede højde for at 
rumme de forskelle der er på eleverne.  
 
e. Medarbejderrep. (VH og AM) 
VH (friskole): 
Fået ny kollega. Faldet godt til. Dækker 1:1 det skema som Bibbi efterlod. 
Teateruge og forårsfest på vej. Udlandsrejse for 9. kl om lidt. 
Derefter snart prøver. 
 
AM (Efterskole): 
De ser frem til turene. 
De ser frem til Bryllupsfesten/gallafesten. Lærene bestemmer parrene. Eleverne er meget 
opfindsomme i måden at invitere hinanden ud på. 
 
f. Forstander (LJ) 
Susanne går på pension.  
Skolen har købt nabohuset og har nu fået nøgler. Regner med at efterskolelærer flytter ind 
efter påske. 
 
Byggeudvalget ønsker at bygge ud til efterskoleelever. Har kigget på pavillioner. Dyrt. 
Får nu overslag på byggeri istedet. Idéen er ny elevfløj hvor annekset ligger nu. 
 
Der har været overenskomstforhandlinger (statslige): Lønstigning på 6% til alle ansatte. 
Havde allerede sat 5% stigning ind i budgettet. Det er ca. 125.000 højere end forventet. 
 
4.  Ledelsesberetning til regnskabet, til orientering 
Var sendt ud før mødet. 
Klar og tydelig tale. 
 

 

5.    Godkendelse af bestyrelsens beretning til generalforsamlingen 
Var sendt ud før mødet. 
Der er kommet lidt input, men generelt godt. 
 

 

6.    Planlægning af generalforsamlingen 
Aftale med revisoren er på plads. 
Dato/tid/sted: 30 april kl. 18 i hallen. 
Indkaldelses koordineres af VT og Christina 
LJ sørger for Sang, forplejning. Starter med maden før generalforsamlingen i år. Har flyttet 
til hallen for at være uafhængig af efterskolens spisetider. 
VT sørger for at finde Dirigent. 
Ny tilsynsførende skal vælges. VT og LJ har samtale med kandidat. 
Referent: TP 
 
Valg til bestyrelsen: 
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Tre ønsker ikke genvalg (KN, DTR og MBH). VT har ringet til suppleanter. Derudover er der 
forslag til forskellige mulige kandidater. 
 
7.   Politikker i friskolen: 
- Kost 
Har været sendt ud på forkant. 
 
Kalder det ”Kostkulturen”. Lærerkollegie ville gerne at bestyrelsen laver en kostpolitik. 
Bestyrelsen har ikke været afvisende, men hvem skal håndhæve det? 
 
PT har sat lærere igang med tankearbejde og satte tanker igang omkring hvem der skal 
udarbejde. Er kigget igennem af kommunal konsulent, og andre fagpersoner. 
 
Generelt er madpakkerne på skolen ret godt. Dog er 10’er maden mere udfordret. Meget 
müslibarer og lign. Kan give lidt misundelse. 
 
Udfordringerne bliver større og større jo ældre eleverne er. De spiser mindre 10’er mad. 
Alkohol er ikke længere med til arrangementer med forældre, det bliver overvejet at det 
bliver skrevet ind i kostkulturen. 
 
Har snakket om madkultur i børnehave- forældre bestyrelsesmøde. Bliver oplæg på det 
store forældremøde.  
 
Kan anbefale podcasten ”Madro for de mindste, sænk skuldrene....” med Anne Elsø (red. 
Findes også som bog med samme navn.) 
 
-IT 
Var sendt ud før mødet. Er lovkrav at have. Kigget på hvilke lovkrav, der er på området. 
Kalder det med vilje ”en kultur” og ikke politik. Også udgangspunkt i de debatter der er ift 
børn og skærm. Vi vil som skole gerne have en holdning, men vil heller ikke bestemme hvad 
der sker derhjemme. Udkast har været med på elevrådsmøde og lærermøder. Indeholder 
også anbefalinger til forældre. 
 
Punkt der har været diskuteret en del: 0 kl.’s IPAD bliver på skolen (digitalt penalhus). 
Lærergruppe input:  

- Forældre omkring 3. kl. kan tilkøbe tastatur   
- smart-watches (helt ned til 0.kl).  

 
Der overvejes hvordan vi i fremtiden skal håndtere den nye udfordring med smartwatches. 
 
Anbefaling: Filmen ”I am Ruth” med Kate Winslet, et tænkevækkende input i debatten 
 
Både kostkultur og IT-kultur bliver del af forældremøderne i efteråret. 
 

 

8. Evt 
Der har været møder ift. en kommende arbejdsdag. Der kommer en arbejdsdag for 
friskoleforældre den 25 maj. Udvalget sender en indbydelse. 
Legehuse er kommet – gratis. Ét er sat op i børnehaven. 
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Udskoling skal med: Der skal laves palle-møbler til udskolingen. Derudover; Rette fliser, 
gøre klar til planter ved servicebygning. 
 
SFO’en er ikke meget omtalt under sidste nyt. Det kommer med fra næste møde, hvor der 
desuden vil være et punkt om sfo-tiltag. 
 
Snak om elevråd. Elevrådet deltager i lærermøder, når de selv har haft elevrådsmøder. Vi 
overvejer om vi nogle gange om året skal invitere den med til bestyrelsesmøder ved 
relevante punkter. 
 

 
• Hvis man har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man mødets indhold ved underskrift på 

referatet. 
 

• Hvis man ikke har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man ved underskrift, at man ikke har 
deltaget i mødet. 

 
 
 
UNDERSKRIFTER: 
 
Vivi Thyme Thorndal  ________________________________ 
 
 
Thomas Pedersen ________________________________ 
 
 
Sofie Kock Jensen             ________________________________ 
 
 
Martin Brask-Holm  ________________________________ 
 
 
Kiss Nielsen  ________________________________ 
 
 
Julie Farlov  ________________________________ 
 
 
Dennis T Rasmussen ________________________________ 


